
Orosz Gyula: 

Gólyák a jogi karon 
avagy a jó értelemben vett klikkek 

Az első napok iggalma kezd oldódni. Az uj környezet, &B is-
meretlen arcok és az egész egyetemi légkör kezd mindennapivá 
válni* Lassan megtaláljuk helyünket a karon, a kollégiumban, 
a városban, egyszóval egyetemi polgárok lettünk.#A jegyzet-vásárlás, a beiratkozás és az albérlet hajszolásé után most 
mar a mozgalmi élet, a közösségteremtés igénye is megfogal-
mazódik, Természetesen e tekintetben a munka oroszlánrésze az 
uj vezetőkre vár, sok múlik rajtuk a kezdet kezdetén. 
Egy villámkózvéleménykutatást végeztem a napokban, és ebből 
szeretnék néhány jellemző választ kiragadni, bemutatni. 
- 11 jó éielemben vett klikkek kialakulása várható"- igy fogal-
mazott röviden Kardos Mária, pillanatnyilag az évfolyam alap-
szervezetének titkárhelyettese. Szerinte nagyon 3okan vagyunk 
ahhoz, hogy egy minden tekintetbén egységes közösséget megfelelő-
en össze lehessen tartani. Ebben sok igazság van, hiszen mar 
néhány-nap elteltével is megállapitható kisebb "körök" kiala-
kulása. Csak spontán csoportocskák, amellett, hogy adminisztra-
tive is 5 tanulmányi csoportra oszlik az évfolyam. Ehhez hozzá 
kell tenni, hogy a kollégisták ebben a minőségükben is külön 
alakulatot alkotnak. Ennek ellenére reméljük, hogy az egység-
törekvések eredményesek Résznek, illetve sikerül megtalalni 
azt a h ngot. kialakitani azt a légkört, amely az eredeti 
frakcionálódasból eredő nehézségeket kielégitöen fogja felol-
dani. 
Isaszegi István, ídint KISZ titkár lát neki afeladatok megol-
dásának. Mikor elképzeléseiről faggattam, a következőket 
mondotta: 
- Szeretnék minden merevség, pózolás nélkül a tagság ötleteit * 
és kivánságait figyelembe véve, minél eredményesebben dolgozni. 
Legfontosabb feladatunk jelenleg a kari KISZ -programba való 
bekapcsolódás. 
Ő is mint m"';den "gólya" tele van ambícióval. Kulturális műso-
rok, vetélkedők rendezését tervezi a vezetőség más tagjaival 
karöltve. A tervek mellett felmerültek problémák i3. Több kato-
naviselt fiu panaszkodik, hogy egy év kiesés után újra "tájé-
kozódni" kell a KISZ életről, hiszen a hadseregben az aktiv 
mozgalmi munkára az idő igen kevés vált, s ha volt, 
is más természetű gyűlések folytak, mint jelenleg. 
Sajnos az is, hogy az egyet m és a hadsereg kapcsolata még 
az elmúlt évben is meglehetősen laza volt. 
Az évfolyam zöme KISZ-tag, ugyanakkor három párttag "gólyánk" 



is van. Közülük Paplltzky Pál, aki 1972. IV. óta a Párt 
tagja, a pártmunka mellett a KISZ mozgalmi életbe is be 
kiván aktivan kapcsolódni, máris a gólyakupa sikeres 
lebonyolításán szorgoskodik. 
A fentiek konzekvenciája: a vezetőséget.a problémák nem ' 
értékfelkészületlenül, a becsvágy nagy, a tervek szépek. 
Hát rajta! 
Természetesen a KISZ munka nemcsak a vezetők "privilégiuma 
A tagok közül többen hangsúlyozták, hogy készek minden jó 
elképzelést támogatni. Számos kitűnő ötletet hallottam, 
többek között a társadalmi munkáért kapbtt pénzösszeg 
felhasználásáról\ valamint a közös programok.szervezésé-
vel kapcsolatban. Tehát mindenki "él", mozog, tervez, hogy 
valami ujat nyújtson. 
Végülis bizom-benne, hogy a kezdeti aktivitás később nem 
fog csökkenni. Hamarosan szeretnék arról irni, hogy el-
képzeléseink megvalósultak, a kezdeti nehézségeket át-
hidaltuk és hogy be tudtunk illeszkedni az egyetem közössé 
gébe. 


